
 
 

 
      02.10.2024 
 
Kære Transportudvalg, 
 
Vi vil gerne anmode om et foretræde for udvalget for at drøfte potentialet og udfordringerne 
ved samkørsel i Danmark, især i forhold til de kollektive transportudfordringer, som mange 
landdistrikter står over for. Vi mener, at samkørsel kan være en vigtig brik i fremtidens 
mobilitetsløsninger, men det er afgørende at forstå, at det skal ses som et supplement til den 
kollektive transport og ikke som en erstatning. 
 
Nabogo blev stiftet med det formål at forbinde samkørsel med den eksisterende kollektive 
transport og derved sikre bedre mobilitet for borgere i landdistrikter. Vi har aftaler med 
kommuner, regioner og arbejdspladser. De fleste brugere er studerende, der kører sammen til 
en uddannelsesinstitution eller et trafikalt knudepunkt, som de kan komme videre fra og 
pendlere, der arbejder på samme arbejdsplads eller i samme område. 
 
Samtidig vil vi gerne drøfte de nuværende rammevilkår for samkørselstjenester i Danmark.  
 
Vi håber derfor, at udvalget har lyst til at høre mere om, hvordan samkørsel kan spille en rolle i 
fremtidens mobilitet i Danmark, samt hvordan vi kan sikre, at eksisterende private løsninger 
kan fortsætte med at bidrage til borgernes mobilitet uden unødvendig regulering. 
 
Hvis det er muligt, vil vi blive glade hvis Transportudvalget kan invitere Udvalget for Øer- og 
Landdistrikter til at deltage under vores foretræde. Alternativt vil vi også bede om foretræde i 
dette udvalg. 
 
Mvh, 
Ida Blinkenberg Lidell  
Chef for Partnerskaber og PR 
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